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ABSTRACT: 

Tensile modulus and strength of 60% constant volume fraction of carbon fiber reinforced aluminum matrix composite materials have been investigated under room temperature (RT), zero °C, -15 °C and -30 °C using Testometric M500 tensile testing machine equipped with an environmental chamber. Three samples of different laminate arrangement and orientation were employed, namely S1and S2, which included both woven and unidirection fibers, and S3, which contained only unidirection fibers. The results showed that the tensile modulus was slightly increased with decreasing temperatures. The tensile strength showed a slight decrease for samples S1 and S2 with decreasing temperature, but for sample S3, the tensile strength increased as the temperature decreased from (RT) to -15 °C and then decreased at -30 °C. The S3 laminate orientation with only unidirecion carbon fibers possessed the highest tensile modulus and strength.
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دراسة عملية  لمعامل المرونة ومقاومة الشد لمادة متراكبة في درجة حرارة الغرفة ودرجات الحرارة  الواطئة.
الخلاصة:
تم دراسة معامل المرونة ومقاومة الشد لمادة متراكبة لها كسر حجمي مقداره (60%) اساسها الالمنيوم ومقواه بألياف الكاربون تحت ظروف اختبار بدرجات حرارية مختلفة: درجة حرارة الغرفة، 0، -15، -30 درجة سليزية بأستخدام جهاز اختبار الشد Testometric M500 وذلك بربط غرفة تبريد على الجهاز المذكور. تم استخدام ثلاث نماذج اختبار S1, S2, and S3 باختلاف نوعية واتجاهات مادة التقوية. تتكون مادة التقوية للمتراكبتين  S1, S2 من الياف الكاربون المنسوجة والياف الكاربون احادية الاتجاه , اما المتراكبة S3 فتتكون من الياف الكاربون احادية الاتجاه فقط. اوضحت النتائج بان معامل المرونة يزداد قليلا بانخفاض درجة الحرارة. بينما  بينت نتائج مقاومة الشد انخفاض في النماذج S1, S2  بانخفاض درجة الحرارة، ولكن للنموذج S3  تزداد مقاومة الشد بانخفاض درجة الحرارة من درجة حرارة الغرفة الى -15 درجة سليزية وبعدها تنخفض عند -30 درجة سليزية. كما يمتلك النموذج S3 الذي يحتوي فقط على ألياف كاربون أحادية الأتجاه أعلى معامل مرونة ومقاومة شد.
الكلمات الارشادية : الياف الكاربون, ارضية من الالمنيوم, مقاومة الشد ومعامل المرونة, درجات الحرارة الواطئة.
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